
     

Protokoll för Samrådsmötet 2023-05-31. 

Plats: Hjälmsbodarna 

# 1 Roland Claesson hälsade välkommen och öppnade mötet. 

# 2 Kallelse till mötet har skett på ÄSO t:s hemsida och till markägare genom mail till 

jaktledarna att meddela dessa. Närvarande 22 st, varav 1 st enbart markägare, 4 st enbart 

jägare och 17 st markägare och jägare.  

# 3 Till samrådets ordförande valdes Roland Claesson och till sekreterare Mats Nyberg. 

# 4 Till justeringsmän valdes Albin Gustavsson och Roger Hjertonsson. 

# 5 a. Avskjutningen för 2022 blev följande. 20 hondjur 25 tjurar och 44 kalvar. Totalt 89 st. 

# 5 b. Älgobsen visar 0,084 observationer/mantimme vilket är lägre än föregående år(0,12),  

tjurandel 0,38, reproduktionen på 0,76 är lägre än förra året(0,86). 

# 5 c. Bedömd vinterstam är 7,7 st/1000 ha(ca 200 st inom ÄSO) trenden är vikande igen 

efter att den varit smått ökande senaste åren, men fortfarande verkar det vara stor skillnad 

inom ÄSO på fördelningen av älgarna. Kalvvikterna, där ligger medel på 50 kg(mål 65kg), oro 

över minskad andel ungskog per älg framöver. 

# 5 d. Pågående arbete inom ÄSO:t är att vi följer älgskötselplanen med målet 6,1 st/1000ha.  

Vi fortsätter med spillningsinventeringar, betesskadeinventeringar och älgobs. 

# 6 Viltskador på grödor rapporterades att vildsvin förstör vallar. 

# 7 Skadenivån för tall är lägre i år och ligger nu på en acceptabel nivå. Tallandelen i ungskog 

är låg. Tall finns på 44 % av ytorna, 4 % av stammarna hårt betade. RASE finns på 60 % av 

ytorna.   

# 8 Rapporterade älgolyckor för 2023 är nog något färre än vanligt 8-10 st. 

# 9 Övrig dödlighet på älgstammen bedömdes som normal. En älg vargdödad i Hökhemmet. 

#10 Förebyggande åtgärder i form av foderproduktion och viltvård förekommer men främst 

av markägarna vid röjning då viltbegärliga arter sparas. Ledningsgatorna bör utnyttjas mer. 

Viltåkrar finns. 
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#11 Målsättning för älgstammenens utveckling är en balanserad älgstam med kvalitativa fina 

djur, kan ses på hemsidan, men är följande i korta drag. Vinterstam: 180 st (6,1 st/1000 ha). 

Tjurandel: 40 %. Kapitala tjurar: 5 st/år. Kalv/hondjur: 0,90. Kalvvikterna: ca 65 kg. Ungskog 

ha/älg: 15 ha. Tall, inslag: 50 %. Tallandel, ungskog: 15 %. RASE, inslag: 40 %. Skogsskador, 

tall: <5 %. 

# 12 Övriga frågor: Det diskuterades om att vi äntligen börjar närma oss målsättningen med 

antalet älgar, vid fråga svarade 2 personer att de ville komma under 7 st/1000 ha i 

vinterstam, alltså nå målet 6 st/1000 ha. Små kalvar är ett stort problem som man skulle vilja 

ha ett svar på också. 

# 13 Mötet avslutades med fika. 

 

 

Justeras: Albin Gustavsson…….………………………..    Roger Hjertonsson .………………………………… 

 


